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				 OPNL maakt werk van “Elke Regio Telt!”




Senator Auke van der Goot namens Onafhankelijke Politiek Nederland (OPNL)
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OPNL senator Auke van der Goot heeft gisteren een lans gebroken voor de uitgangspunten van “Elke Regio telt!”. Hoewel de staatssecretaris zelf niet aanwezig was tijdens het debat, moet zij op de hoogte zijn van de problemen in het Openbaar Vervoer, zij woont immers in Limburg en kent de dilemma’s van dichtbij.





“Het OV moet beschikbaar en betaalbaar blijven, zodat iedereen, ongeacht of je in de stad of in een dorp woont, de mogelijkheid heeft om met het OV naar werk, school, zorgvoorziening of familie te kunnen reizen”, aldus de staatssecretaris.





Dat klinkt veelbelovend, ook voor de regio’s buiten de Randstad, maar de praktijk is helaas wat weerbarstiger. 





OV
OPNL vraagt met name aandacht voor het openbaar vervoer om de leefbaarheid in de regio’s op peil te houden. Daarbij hecht de OPNL-fractie grote waarde aan de aangenomen motie Bikker waardoor de regering structureel 300 miljoen euro vrijmaakt voor regionaal openbaar vervoer, maar ze vraagt zich ook af wanneer de mensen in de regio hier daadwerkelijk de voordelen van zullen ervaren.





Problemen die om snelle oplossingen vragen zijn er meer dan voldoende. 





Denk bijvoorbeeld aan de mislukte aanbesteding van het streekvervoer in Zeeland. Denk ook aan de vele klachten over de verschraling van het OV in de regio. 





In Gelderland, Fryslân en Groningen, om maar een paar provincies te noemen. Bushaltes in dorpen worden geschrapt, buslijnen worden gestrekt dan wel opgeheven. 





Regio
De OPNL-fractie blij met de kabinetsreactie van 12 juli vorig jaar waarin wordt aangegeven dat het kabinet streeft naar meer legitimiteit, responsiviteit en rechtvaardigheid in het toekomstige beleid om de kracht van alle regio’s te benutten.





Dat is volgens OPNL de enig juiste reactie op het jarenlang investeren in sterke regio’s, dus met name in de Randstad, met de hoop dat hiermee ook welvaart en economische ontwikkeling in de perifere regio’s zou neerdalen. Dat is heel duidelijk niet gelukt.





Tijd dus voor een andere aanpak, zodat ook de regio’s buiten de Randstad weer in beeld komen voor infrastructurele en andere investeringen van het Rijk. Dat is ook het uitgangspunt van de aanpak “Elke Regio Telt!”.





Kracht
Op 31 oktober vorig jaar werd in de Eerste Kamer een motie ingediend met als strekking dat het bij het kabinetsstandpunt inzake “Elke regio telt” niet bij positieve woorden moet blijven. Deze motie werd door de Eerste Kamer aangenomen met steun van alle fracties, met uitzondering van Forum voor Democratie.





De Eerste Kamer dat het kabinet met structurele oplossingen wil komen ter stimulering van brede welvaart in de regio. In de motie werd de regering gevraagd om bij de Voorjaarsnota een regioparagraaf op te nemen waarbij invulling wordt gegeven aan de aanbevelingen uit het rapport “Elke Regio Telt!”. 





Onderwijs
Het rapport Elke Regio telt! van drie adviesraden ROB, Rli en RVS geeft diverse voorbeelden van ontoereikend OV in Zeeuws-Vlaanderen en de Kop van Noord-Holland. Daar is een vmbo- of havo/vwo-instelling zowel per fiets als per openbaar vervoer vanuit grote delen in de regio niet binnen dertig minuten te bereiken. 





De verschraling van het onderwijslandschap heeft bovendien een maatschappelijke impact. Als ergens geen scholen meer zijn, is het voor jonge gezinnen geen aantrekkelijke plek meer om te zich vestigen. Het is ook slecht voor de vitaliteit van het mkb. Hieruit blijkt dat een gebrekkig openbaar vervoer leidt tot een verdere achteruitgang van de perifere regio’s.





Vragen
De OPNL senator heeft de regering nu gevraagd om aan te geven hoeveel structurele middelen voor verbetering van het OV in de regio beschikbaar komen. 





Daarmee krijgen immers zowel parlement als kabinet beter inzicht in de wijze waarop invulling wordt gegeven aan de aanbevelingen uit “Elke Regio Telt!. 





Bijkomend voordeel van deze transparantie is, dat de bestuurders in Groningen, Drenthe en Twente dan ook meteen weten waar ze aan toe zijn bij het realiseren van de Nedersaksenlijn, die uiteindelijk moet leiden tot een spoorverbinding tussen Groningen en Enschede. 





Eén van de regio’s die jarenlang door het kabinet over het hoofd werd gezien, is Eindhoven. In het ‘Rapport Elke Regio telt!’ wordt ook aandacht vraagt voor de bereikbaarheid van de grensregio’s, voor de internationale spoorverbindingen. 





De OPNL-fractie stelde daarom tijdens de Algemene Financiële Beschouwingen vragen over de directe aansluiting van het nationale intercity-spoornetwerk vanuit Eindhoven op de internationale hoge snelheidsverbindingen vanuit Düsseldorf, Aken en Luik.  





Deze fractie verwelkomt alle inzet door de minister en staatssecretaris op gebied van openbaar vervoer in de grensregio’s. Vooral dat de Drielandentrein tussen Luik via Maastricht naar Aken in juni van start gaat, is in dat verband goed nieuws. 





Tegelijkertijd valt er ook nog veel winst te behalen. De Intercityverbinding tussen Eindhoven en Aken laat bijvoorbeeld nog op zich wachten. Dat geldt ook voor de aansluiting in Weert voor de spoorverbinding van Antwerpen via Hamont naar Weert, iets waarover al in het regeerakkoord van Rutte III afspraken werden gemaakt. 





Verder zou de verbetering van de belangrijke spoorverbinding tussen Roermond en Nijmegen, de Maaslijn, door het Rijk als een stiefkindje worden behandeld, althans zo voelt dat in de regio. 





Ook in Brabant leven nog wensen rond verbetering van het OV, zoals de verbinding tussen Breda en Utrecht. Plaatsen ten noorden van Tilburg, waaronder Waalwijk en Oosterhout, hebben een sterke economische groei doorgemaakt maar zijn nog steeds niet aangesloten op een treinsysteem.





Toezegging
In Provinciale Staten van Noord-Brabant heeft Lokaal Brabant dan ook gepleit voor een alternatief vervoersmiddel dat ‘Bus Rapid Transit’ heet. Er worden dan snelbussen ingezet met langere en snellere verbindingen, die op vrije banen rijden. 





De OPNL senator heeft goed nieuws voor de inwoners van Brabant. De staatssecretaris heeft toegezegd in gesprek gaat met de provincie Noord-Brabant over de verbetering van het openbaar vervoer tussen Utrecht en Breda. 





Bovendien zal de minister mede op verzoek van de senator samen met de provincie Noord-Brabant de mogelijkheid onderzoeken voor snelle busverbinding tussen Den Bosch en Oosterhout, via Waalwijk. 





Senator Auke van der Goot heeft ook nog een toezegging van de minister dat deze met de diverse regio’s in gesprek gaan over de OV problematieken. In de voorjaarsnota zal er dan meer duidelijkheid over de stand van zaken gegeven worden.





Platformstructuur
OPNL is een platform van onafhankelijke provinciale partijen. Binnen het platform wordt samengewerkt en leert men van elkaar. Er zijn natuurlijk verschillen tussen de partijen, maar ook veel overeenkomsten. 





De provinciale partijen op hun beurt werken ook als platform in hun provincie, waarbij de eigen identiteit van de lokale en regionale partijen voorop staat. 





Onafhankelijke Politiek Nederland is sinds 1999 met een senator vertegenwoordigd in de Eerste Kamer en maakt gebruik van de Wet financiering politieke partijen.





Het platform van onafhankelijke provinciale partijen OPNL bestaat uit de volgende zelfstandige leden; 
Lokaal Brabant, Fryske Nasjonale Partij, Lokaal-Limburg, Groninger Belang,





Partij voor Zeeland, Provinciaal Belang Friesland, Sterk Lokaal Drenthe, Sterk Lokaal Flevoland, Onafhankelijke Politiek Noord-Holland, Onafhankelijke Politiek Zuid-Holland, Lokale Partijen Gelderland en U26 gemeenten (Utrecht).





								  

				 Omgevingswet. Vliegwiel voor energietransitie?




Digitale Nieuwsbrief 5





Met inwerkingtreding van de Omgevingswet zijn veel regels rond de fysieke leefomgeving samengevoegd. Ook worden nieuwe instrumenten geïntroduceerd en procedures aangepast. Deze instrumenten en procedures spelen ook een belangrijke rol bij de energietransitie. Kan de Omgevingswet als vliegwiel werken? 





Energietransitie, wat is het? 
De energietransitie is de verandering van het energiesysteem, waarbij hernieuwbare energiebronnen de fossiele energiebronnen vervangen. Hoe die overgang eruit komt te zien, wordt bijvoorbeeld geconcretiseerd in verschillende beleidsdocumenten die het Rijk opstelde. Hierin maken zij strategische keuzes voor het toekomstige energiesysteem (bijvoorbeeld Nationaal Plan Energiesysteem). Hierin worden vier verschillende energieketens uitgewerkt, die in de toekomst van belang zijn: elektriciteit, waterstof, koolstof en warmte. 





De Rijksoverheid ziet belangrijke taken weggelegd voor het afstemmen van die ketens, vraag en aanbod van energievormen en de benodigde infrastructuur. Daarom maken zij onder meer keuzes voor bepaalde hoogspanningsverbindingen, buisleidingen van nationaal belang en locaties voor grootschalige energieproductie en -opslag. Daarnaast zijn er op regionaal niveau de Regionale Energiestrategieën (RES), waarin keuzes worden gemaakt voor locaties voor onder meer wind- en zonne-energieprojecten. 





Energiesysteem als onderdeel van de fysieke leefomgeving 
De Omgevingswet gaat over de fysieke leefomgeving. Bijvoorbeeld over bouwwerken en infrastructuur. Maar ook over een zuinig gebruik van energie en grondstoffen. Dit omvat de fysieke kant van het energiesysteem, zoals dat richting 2030 en 2050 vorm moet krijgen, met bijvoorbeeld windturbines en zonnepanelen. 





De Omgevingswet gaat echter niet alleen over de fysiek zichtbare onderdelen van het energiesysteem. Omdat de beheersing van het klimaat en een zuinig gebruik van energie en grondstoffen ook onderdeel is van de fysieke leefomgeving, is de Omgevingswet ook van betekenis voor de vraag of de energie, die wordt geproduceerd, getransporteerd en verbruikt, fossiel of hernieuwbaar is. Tegelijkertijd zijn er ook onderwerpen die te maken hebben met de energietransitie, die niet onder de fysieke leefomgeving vallen. 





In energiewetgeving is bijvoorbeeld geregeld wie elektriciteit, gas of warmte mag produceren, wie toezicht houdt op transport en de levering en hoe consumenten worden beschermd tegen storingen of onredelijke tarieven. Dit soort onderwerpen vallen niet onder de fysieke leefomgeving en dus ook niet onder de Omgevingswet. Dit wordt vaak de marktordening genoemd. 





Deze marktordening is geregeld in de Elektriciteitswet 1998 (E-wet) en de Gaswet. Naar verwachting worden deze wetten in 2025 vervangen door de Energiewet. De E-wet en de Gaswet regelen dat provincies en gemeenten geen regels mogen stellen in het belang van de energievoorziening. Dit uitgangspunt wordt overgenomen in de Energiewet. Het beperkt de mogelijkheden voor provincie en gemeente om te sturen op de energietransitie voor wat betreft het energiesysteem, bijvoorbeeld over de rol van netbeheerders bij aardgaslevering. Gemeente en provincie kunnen wel regels stellen over andere belangen, zoals ruimtelijke ordening. Ook als die regels mede raken aan het belang van de energievoorziening. 





Kansen voor de energietransitie met nieuwe instrument onder de Omgevingswet 
De Omgevingswet geeft overheden verschillende instrumenten die zij kunnen gebruiken om de energietransitie te realiseren. Hieronder drie voorbeelden: 





1. Omgevingsprogramma 
Het omgevingsprogramma is een nieuw beleidsinstrument. Het programma bevat maatregelen waarmee de overheid, die het programma vaststelt, invulling wil geven aan een bepaalde ambitie. Ambities van gemeente en provincie staan in hun omgevingsvisie. In het omgevingsprogramma werken zij die concrete ambities nader uit. Bijvoorbeeld door bij de realisatie van warmtenetten of het oplossen van netcongestie aan te geven welke rol zij daarbij nemen en welke instrumenten zij inzetten. 





2. Omgevingsplan 
Het omgevingsplan bevat alle gemeentelijke regels voor de fysieke leefomgeving. Dat kunnen dus ook regels zijn over energie of warmte. Zo kan het omgevingsplan voorwaarden bevatten voor bepaalde kleinschalige energieinfrastructuur, zoals regels voor warmtepompen over locatie, geluidshinder en veiligheid. Die voorwaarden kunnen de energietransitie stimuleren. 





Anders dan voorheen kunnen in het omgevingsplan ook omgevingswaarden worden opgenomen. Dat zijn doelstellingen voor onderdelen van de fysieke leefomgeving, die binnen een bepaald termijn moeten worden gerealiseerd. Een omgevingswaarde kan bijvoorbeeld inhouden dat een bepaald percentage dakoppervlak in 2030 voorzien moet zijn van zonnepanelen. 





Het college van burgermeester en wethouders moet die waarde dan behalen, of zich daar in ieder geval voor inspannen. 





Een omgevingsplan kan ook directe verplichtingen voor grondeigenaren bevatten, voor het aardgasvrij maken van wijken. 





3. Projectbesluit 
Het projectbesluit speelt vooral bij grotere energieprojecten een rol, zoals windparken. Het Rijk of de provincie kan een projectbesluit nemen, als er een nationaal of provinciaal belang met het project is gemoeid. Daarnaast wijzen de E-wet en de Gaswet bepaalde energieprojecten aan als projecten van nationaal of provinciaal belang, waarvoor een projectbesluit verplicht is. Kenmerk van het projectbesluit is dat het in één keer de regels op een locatie wijzigt om het project mogelijk te maken. Deze regels maken direct onderdeel uit van het omgevingsplan. Daarnaast kan het ook andere benodigde toestemmingen bevatten, zoals een omgevingsvergunning voor het bouwen. Er geldt een speciale procedure waarin eerst onderzoek wordt gedaan naar verschillende alternatieve invullen van het project.





Samenhang met andere relevante wetgeving voor de energietransitie 
Hoewel de Omgevingswet de vindbaarheid van de regels voor de energietransitie overzichtelijker maakt, blijft ook andere wetgeving van belang. Zoals de Mijnbouwwet. Die wet is belangrijk voor de realisatie van aardwarmteprojecten. Voor het opsporen en winnen van aardwarmte is, behalve een omgevingsvergunning, ook een vergunning op grond van de Mijnbouwwet nodig. Voor het succesvol realiseren van warmteprojecten, moeten deze vergunningen goed op elkaar zijn afgestemd. Vooral als verschillende overheden betrokken zijn. 




Verder zijn nog twee andere wetsvoorstellen cruciaal voor een succesvolle bijdrage van de Omgevingswet aan de energietransitie: Wetsvoorstel collectieve warmte (Wcw) en Wetsvoorstel gemeentelijke instrumenten warmtetransitie (Wgiw). Daarmee kunnen gemeenten de keuze maken om bestaande wijken met hernieuwbare warmte te verwarmen, in plaats van met aardgas. In het omgevingsplan kan de gemeente regelen dat een bepaalde wijk op termijn wordt afgesloten van aardgas. Ook kan de gemeente een warmtebedrijf aanwijzen, die de verantwoordelijkheid draagt voor de productie en levering van die warmte. Die keuze staat los van het omgevingsplan, maar heeft wel gevolgen voor het gebied en de voorwaarden waaronder een wijk aardgasvrij kan worden gemaakt. 




Hoe kun je nu al stappen zetten om het vliegwiel te benutten? 




	Stel een omgevingsprogramma op, waarin je concreet maakt welke rol je als overheid ziet bij een bepaald vraagstuk in de energietransitie. Bijvoorbeeld netcongestie of de warmtetransitie. Daarin bepaal je ook welke instrumenten en middelen je wilt inzetten om die rol waar te maken. En met welke partijen je daarvoor moet samenwerken. 
	Bepaal de randvoorwaarden die je in het omgevingsplan wilt hanteren voor bijvoorbeeld warmtepompen, warmte- en koudeopslag en batterijen. Deze kun je dan direct vertalen naar regels op maat, als je het omgevingsplan moet wijzigen vanwege een gebiedsontwikkeling en, afhankelijk van je ambities, vormgeven. 





(Bron: Binnenlands Bestuur)




								  

				 Wout Jansen is wethouder!




Wout Jansen is alom bekend binnen OPNL. Hij is voorzitter van Sterk Lokaal Flevoland en zit in onze Ledenraad. Maar hij is ook al enige tijd weer statenlid. 





Daar komt nu een einde aan, want Wout Janssen is sinds 8 februari wethouder in Noordoostpolder. 
Dat doet hij op verzoek van Ons Noordoostpolder, een lokale partij die is aangesloten bij Sterk Lokaal Flevoland.





In Provinciale Staten van Flevoland wordt Wout opgevolgd door Lex Ruyssenaars. 
Het bestuur van OPNL feliciteert Wout en Lex met hun nieuwe functies. 
(Bron: OPNL)
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				 Schriftelijke vragen Lokaal-Limburg m.b.t. verkeerssituatie N277




 Onderwerp: schriftelijke vragen conform artikel 38 





In krantenartikel de Limburger van 13 januari j.l. wordt aangegeven dat Rijkswaterstaat bezorgd is over files op de N277 (Middelpeelweg) als Toverland en hippisch park door gaan groeien. 





De N277 betreft een Provinciale weg die grote en soms afgelegen delen van Noord-Limburg met de A67 verbindt. In de toekomst is er sprake van een groeipotentieel van Toverland en het hippisch park. Inwoners en bezoekers merken nu al dat er forse verkeersopstoppingen op de N277 en het verdere onderliggend wegennet zijn. Dit vooral op momenten, zoals “Halloween nights”. Omdat het een Provinciale weg betreft, en er nu soms al drukte heerst, heeft Lokaal-Limburg daarover ook zorgen en stellen we enkele vragen aan het college. 





Vraag 1 
Deelt het college de zorgen van Rijkswaterstaat voor wat betreft de N277? 
De N277 is een belangrijke as van de A67 richting Kronenberg, Sevenum, America, Ysselsteyn, Venray, maar ook zuidwaarts, richting Helden en Kessel. Voor hulpdiensten zijn goed en snel bereikbare plattelandsdorpen belangrijk. Ook Lokaal-Limburg heeft zich eerder al bezorgd getoond over de langere aanrijtijden van ambulances in delen van de provincie. 





Vraag 2 
Is het bij het college bekend of opstoppingen al hebben geleid tot vertraagde opkomsttijden van hulpdiensten in de betreffende plattelandsdorpen of de attractie- en vakantieparken? 





Vraag 3 
Is het college bereid om deze (mogelijke) problematiek in de gesprekken mee te nemen? Zo nee, waarom niet? 
De Limburger meldt: “In twee brieven uit minister Mark Harbers van Infrastructuur en Waterstaat, waaronder de verantwoordelijkheid Rijkswaterstaat valt, zijn zorgen richting de gemeente Horst aan de Maas, waar beide uitbreidingsplannen onlangs ter inzage lagen. In de verlening van de vergunningen wordt niet integraal gekeken, dat wil zeggen voor enkel de afzonderlijke ontwikkelingen worden de gevolgen voor het verkeer in kaart gebracht.” 





De minister wil volgens het artikel ook dat Rijkswaterstaat beter betrokken wordt bij de vergunningaanvragen. Het valt Lokaal-Limburg op dat de rol van de provincie niet prominent in beeld is, omdat het hier wel een provinciale weg betreft. Daarbij komt dat de provincie (in de toekomst) mogelijk maatregelen zal moeten nemen voor de verkeersdoorstroming, in overleg met alle betrokken partners. Wel wordt gemeld dat de provincie bij het ambtelijk overleg aanwezig is. 





Vraag 4 
Is het college voornemens, om de andere stakeholders op hun verantwoordelijkheden te wijzen en bij extra toekomstige kosten ons via de IPML of anderszins op de hoogte te houden van de ontwikkelingen? Zo nee, waarom niet? 





Lokaal-Limburg 
Raimond Franssen 
Leon van den Beucken 





								  

				 Grensoverschrijdende samenwerking




Situatie van de grenswerkers en het potentieel van de grensregionale arbeidsmarkt





Dat was op vrijdag 26 januari 2024 onderwerp van gesprek van Dr. Marcus Optendrenk, minister van Financiën van Noordrijn-Westfalen met Ad Roest, oud-gedeputeerde van de provincie Limburg en Auke van der Goot, lid van de Eerste Kamer voor OPNL. Een interessant gesprek over een voor Limburg en NRW belangwekkend thema, namelijk hoe de grensregionale arbeidsmarkt langs de grens met Nederland en Duitsland kan worden verbeterd. Te denken valt bijvoorbeeld aan de harmonisatie van de regels voor de fiscaliteit en de regels voor sociale zekerheid. Dat zou op betrekkelijk korte termijn kunnen middels een Protocol bij het bestaande bilaterale belastingverdrag tussen Nederland en Duitsland. 





De sociale partners aan weerszijden van de Nederlands-Duitse grens, werkgevers en werknemers, zouden daarbij behulpzaam kunnen zijn. Zij kunnen bijvoorbeeld in goed overleg met lokale en regionale politici gezamenlijk meer druk uitoefenen op de regeringen in beide landen, zodat de urgentie richting Berlijn en Den Haag – nog beter dan nu al het geval is – zichtbaar wordt gemaakt. l





Ik hoop dat dit signaal aan Nederlandse kant wordt opgepakt in onze grensprovincies langs de grens met Duitsland. Misschien een mooi gespreksthema voor de Aspergerie in Venlo op 12 april dit jaar? Of bij een ander evenement dit voorjaar in Duitsland? Ik ben benieuwd. 





Auke van der Goot 
Senator OPNL




								  

				 Roy Luca wethouder in Woerden




OPNL kent Roy Luca als algemeen bestuurslid, maar het is nog niet bij iedereen bekend dat hij 25 januari j.l. is benoemd tot wethouder in Woerden. Hier neemt hij de functie over van Ad de Regt van Lijst van der Does. Namens die partij wordt Roy Luca verantwoordelijk voor verkeer en openbare ruimte.





Tot eerder deze week was Luca raadslid in Zeist namens Seyst.Nu, eerder was hij hier ook al eens wethouder. In Zeist wordt zijn raadszetel overgenomen door Tijmen Visser.  “Ik maak heel graag plaats voor Tijmen, die staat te popelen om als raadslid te mogen beginnen”, aldus Luca. “Wij blijven ons ook samen inzetten om Seyst.Nu nog groter te maken.”
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				 Schriftelijke vragen Lokaal-Limburg Dossier-Californië




Onderwerp: schriftelijke vragen conform artikel 38 




Update 24-01: Vervolgvragen dossier Californië




Namens Lokaal-Limburg wil ik graag enkele technische vragen stellen met betrekking tot het dossier-Californië. Hieronder treft u de specifieke vragen aan: 




1. Constructie van Californië BV: 




	Hoe is de juridische en organisatorische constructie van Californië BV? 
	Welke andere BV’s zijn direct of indirect betrokken bij Californië BV? 
	Kunt u dit schematisch aangeven ? 
	Kunt u het procentueel belang aangeven van de provincie Limburg in het overzicht? 





2. Constructie van Greenport BV 




	Hoe is de juridische en organisatorische constructie van Californië BV? 
	Welke andere BV’s zijn direct of indirect betrokken bij Californië BV? 
	Kunt u dit schematisch aangeven ? 
	Kunt u het procentueel belang aangeven van de provincie Limburg in het overzicht?





3. Tijdslijn van het Californië dossier: 




	Kunnen wij een gedetailleerde tijdslijn ontvangen met betrekking tot het dossier ” Californië ” vanaf de oprichting tot heden? 
	Gaarne een overzicht vanaf de oprichting tot heden van bestuurders, raad van commissarissen en raad van toezicht? 
	Kunnen wij een gedetailleerde tijdslijn ontvangen van de overleggen die gevoerd zijn met ambtenaren, deputé met de verantwoordelijk bestuurders van Californië BV vanaf de oprichting tot heden? 
	Kunt u de gespreksnota’s/notulen van deze overleggen ons laten toekomen? 
	Kunt u ons de gespreksverslagen laten toekomen tussen de verschillende aandeelhouders vanaf oprichting tot op heden? 





4. Informeren 




	Bij welke soort besluiten en vanaf welk bedrag moet Californië BV haar directe en indirecte aandeelhouders actief en terstond informeren? 
	Wij vertrouwen erop dat u deze vragen zo spoedig mogelijk kunt beantwoorden en de benodigde informatie kunt verstrekken.





Met vriendelijke groet, 




Dré Peters 




Raimond Franssen 




Lokaal-Limburg 



								  

				 Art. 44 vragen (PvZ) m.b.t. ‘Uitbreidingsplannen Defensie’




Geacht College,




Betreft schriftelijke vragen conform Art. 44 van het Reglement van Orde van het Statenlid H.G.A. (Bertie) Steur, PARTIJ VOOR ZEELAND (PVZ), n.a.v. een artikel in de PZC m.b.t. ‘Uitbreidingsplannen Defensie: laagvliegende helikopters boven Zeeland en eigen plek in haven’.




Toelichting




Met enige bezorgdheid nam de Statenfractie van de PARTIJ VOOR ZEELAND (PVZ) kennis van het artikel https://www.pzc.nl/vlissingen/uitbreidingsplannen-defensie-laagvliegende-helikopters-boven-zeeland-en-eigen-plek-in-haven~aa47e3c1/ waarin de plannen van Defensie worden besproken betreffende uitbreiding in Zeeland.




De PARTIJ VOOR ZEELAND (PVZ) onderkent dat de gewijzigde situatie in de wereld aanleiding geeft om het leger meer ruimte te geven, er zijn echter in Zeeland wel een aantal omstandigheden waar o.i. rekening mee dient te worden gehouden.




In andere provincies speelt hetzelfde en in dit artikel over Limburg https://www.1limburg.nl/nieuws/2350072/de-peel-en-weerterheide-defensie-onderzoekt-opties kunnen wij lezen dat het leger voor een locatie al een stikstofberekening heeft laten uitvoeren.




Wat de PARTIJ VOOR ZEELAND (PVZ) betreft is het stikstofprobleem vooral een juridisch probleem, echter is dit wel de werkelijkheid waar wij mee te maken hebben, en vragen wij ons af in hoeverre deze activiteiten Zeeland verder op slot kunnen zetten.




Daarnaast lazen wij over grote gebieden welke aangemerkt worden als laagvlieggebied voor legerhelikopters. Naast de onwenselijke situatie voor onze inwoners vragen wij ons ook af wat dit zal betekenen voor het toeristisch product; de charme van met een handdoek op het strand liggen of wandelen zal toch wat minder worden indien men van de handdoek wordt geblazen of in een lokale zandstorm terecht komt. Stilte in de natuur opzoeken met laagvliegende helikopters, is waarschijnlijk ook niet direct wat de toerist voor ogen heeft.




Vragen




	Is Defensie reeds met Gedeputeerde Staten in gesprek over voornoemde plannen en de (locatie van de) laagvlieggebieden? Graag een toelichting.
	Deelt uw college onze zorgen betreffende de impact op onze inwoners en het toeristisch product en bent u bereid om hierover in gesprek te gaan met Defensie? Graag een toelichting.
	Heeft bij uw weten Defensie al een berekening gemaakt betreffende de toename van de stikstofbelasting aangaande Zeeland? Zo ja, wat was hiervan de uitkomst? Zo nee, heeft uw college zelf zicht op wat deze nieuwe activiteiten voor de stikstofproblematiek zouden kunnen betekenen? Graag een toelichting.





In afwachting van uw beantwoording, verblijven wij.




Hoogachtend,




Statenfractie PARTIJ VOOR ZEELAND (PVZ),




H.G.A. (Bertie) Steur, Fractielid
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				 Nieuwe wetten en wijzigingen in 2024




Wat verandert er per 1 januari 2024 onder meer qua wet- en regelgeving voor gemeenten? 
De Omgevingswet treedt uiteindelijk in werking en het naamrecht verandert ingrijpend. 
Ook zijn er nieuwe bouwregels en meer. Een overzicht.





Inwerkingtreding Omgevingswet
Op 1 januari moet het dan eindelijk toch echt gebeuren, de invoering van de Omgevingswet. De wet werd 5 keer uitgesteld, wat vooral kwam door het DSO dat de uitvoering technisch ondersteunt. En dat blijft volgens de Eerste Kamer nog steeds een probleem. Het is de bedoeling dat iedereen in een nieuw omgevingsloket een vergunning kan aanvragen voor een bouwproject.





Gecombineerde achternaam
Na de Omgevingswet is een van de meest ingrijpende veranderingen die van het naamrecht. Kinderen kunnen vanaf 1 januari 2024 de achternaam van beide ouders krijgen als het eerste kind wordt geboren op of na die datum. De combinatienaam geldt vervolgens voor al hun volgende kinderen. Door een overgangsregeling kunnen ouders alsnog een dubbele achternaam kiezen als het eerste kind na 1 januari 2016 geboren is. Zij hebben daar één jaar de tijd voor. Bij gemeenten moeten burgerzakenapplicaties worden aangepast en ook veranderen gemeentelijke werkprocessen.





Uitbreiding sluitingsbevoegdheid woningen
Ook bij ordeverstoring door ernstig geweld of bedreiging daarmee, beschieting van een pand en als een wapen wordt aangetroffen, kan de burgemeester vanaf 1 januari een woning sluiten. Burgemeesters mochten al een woning sluiten bij ernstige verstoring van de openbare orde door gedragingen die plaatsvinden in die woning. Maar dat bleek niet toereikend.





Doxing strafbaar
Het delen van persoonsgegevens met de bedoeling om diegene te intimideren, oftewel doxing, is vanaf 1 januari strafbaar. 

Het fenomeen doxing komt veel voor. Persoonlijke gegevens, zoals adressen en telefoonnummers, maar ook privéinformatie over gezinsleden, worden verspreid in appgroepen zodat deze kunnen worden gebruikt om iemand angst aan te jagen. Burgemeesters, wethouders, handhavers en andere medewerkers van gemeenten zijn regelmatig slachtoffer.





Nieuw bouwtoezicht
Vanaf 1 januari 2024 komt er stap voor stap strengere controle op de bouw: eerst alleen bij nieuwbouw, later ook bij verbouwingen. Onafhankelijke controleurs bekijken of gebouwen aan de bouwregels voldoen en bijvoorbeeld niet onveilig, brandgevaarlijk of slecht geïsoleerd zijn. De Wet kwaliteitsborging voor het bouwen zou eigenlijk in 2023 ingaan, het nieuwe bouwtoezicht kreeg veel kritiek en werd vertraagd.





Landelijke normen voor nieuwbouw
De mogelijkheid tot gemeentelijke maatwerkregels voor energie- en milieuprestatie bij nieuwbouw treedt niet in werking. 

Dat voornemen was er eerder wel. Dit betekent dat gemeenten geen hogere eisen aan deze onderdelen mogen stellen dan het Besluit bouwwerken Leefomgeving (Bbl) voorschrijft. De landelijke normen voor nieuwbouw, die eigenlijk pas in 2025 in zouden gaan, gelden al vanaf 1 januari 2024.





Meldpunt goed verhuurderschap
Om huurders beter te beschermen trad een groot deel van de Wet goed verhuurderschap en het Besluit goed verhuurderschap op 1 juli 2023 in werking. Het geeft gemeenten meer mogelijkheden om huurders te beschermen tegen misstanden bij het verhuren van woon- of verblijfsruimten. Vanaf 1 januari 2024 is iedere gemeente verplicht een meldpunt goed verhuurderschap in te stellen, waar klachten over ongewenst verhuurgedrag kunnen worden gemeld.





Wet rechtspositie gesloten jeugdhulp
Op 1 januari treedt de Wet rechtspositie gesloten jeugdhulp in werking. Daarin zijn de rechten van kinderen die in een instelling voor gesloten jeugdhulp verblijven, duidelijk vastgelegd. Er zijn strenge voorwaarden voor het toepassen van vrijheidsbeperkende maatregelen, om deze terug te dringen. Het uitgangspunt is ‘nee, tenzij’. Er zijn aanvullende eisen gesteld aan een aantal specifieke maatregelen, afzonderingsruimtes en de fysieke en sociale veiligheid in de gesloten jeugdhulp.





Eigen bijdrage Wmo omhoog
De eigen bijdrage voor hulp uit de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo) gaat omhoog van 19 euro naar 20,60 per maand. Gemeenten mogen nog wel een lager bedrag aan hun inwoners vragen. Zo vroeg Amsterdam eerder 14,10 euro, maar verhoogt het bedrag nu ook naar de landelijke norm. Wel compenseert de hoofdstad een deel van haar inwoners.





Leges paspoort en identiteitskaart
Voor een paspoort mag in 2024 maximaal 83,87 euro voor wie 18 jaar of ouder is worden gerekend en 63,42 voor wie 17 jaar of jonger is. Het bedrag voor een identiteitskaart is maximaal 75,80 euro voor boven de 18 jaar en 40,92 voor daaronder.





(Bron: Gemeente.nu)




								  

				 De nieuwe Locomotie is uit!




De nieuwste uitgave van Locomotie, nummer 83, is deze week bij onze abonnees op de deurmat beland. Wil je ook kosteloos abonnee worden van Locomotie? Meld je dan hier aan!




Hieronder vind je de digitale versie van Locomotie 83. In deze editie worden de volgende onderwerpen behandeld: het nieuwe beleid van het WB, OPNL Voorzitter Sybren Singelsma: “Eerst de basis versterken, dan zorgen voor verdere groei”, Nieuwe gezichten in het bestuur van OPNL en een analyse van Senator Auke van der Goot: “Aan regionale achteruitgang zijn achtereenvolgende kabinetten debet”.
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